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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 9. 10. 2024 

Středa 9. 10. 2024, 8.00 h., U2/325, Údolní 53, Brno (+ MS Teams) 

 

přítomni: K. Ďugelová, T. Hrůza, L. Klodová, V. Magid, K. Odehnalová, O. Zábojník 

nepřítomni: K. Bařina, B. Ilič, J. Kořínková, M. Mazanec, V. Vaněk 

hosté:  F. Cenek, K. Hládeková 

 

Program zasedání: 

 Schválení programu zasedání AS FaVU dne 9. 10. 2024, Lenka Klodová 

 Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 26. 7. 2024, Lenka Klodová 

 Směrnice děkana Pravidla pro organizaci bakalářského a magisterského studia na FaVU VUT, 

Katarína Hládeková 

 Mzdová koheze na VUT, Filip Cenek 

 Doplnění Disciplinární komise FaVU, Filip Cenek 

 Informace vedení fakulty, Filip Cenek 

 Informace z jednání Galerijní rady FaVU, Lenka Klodová 

 Informace z RVŠ a AS VUT, Tomáš Hrůza  

 Různé 

 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU dne 9. 10. 2024, L. Klodová 

L. Klodová provedla prezenci, přivítala přítomné a prohlásila zasedání AS FaVU za usnášeníschopné. 

Usnesení č. 1: AS FaVU schvaluje program zasedání dne 9. 10. 2024 v předloženém znění. 

Hlasování: pro – 6, proti – 0, zdrželo se – 0, nepřítomno – 5. Usnesení schváleno. 

 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 26. 7. 2024, L. Klodová 

Usnesení č. 2: AS FaVU schvaluje zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 26. 7. 2024 v předloženém znění.  

Hlasování: pro – 6, proti – 0, zdrželo se – 0, nepřítomno – 5. Usnesení schváleno. 

 

Zápis ze dne 25. 9. 2024 bude schvalován na nadcházejícím zasedání AS FaVU. Připomínky k zápisu 

v písemné podobě zašle T. Hrůza zapisovatelce prostřednictví e-mailu.  

3. Směrnice děkana Pravidla pro organizaci bakalářského a magisterského studia na FaVU VUT, 

K. Hládeková 

Proděkanka pro studium a děkan informovali o zapracování připomínek vzešlých ze zasedání AS FaVU dne 

25. 9. 2024. Děkan informoval o doplnění směrnice o bod týkající se maximálního počtu současně vedených 

závěrečných prací jedním akademickým pracovníkem: „K článku 25: Bakalářská a diplomová práce a jejich 
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obhajoba – jedna osoba může vést maximálně 15 závěrečných prací (bakalářských a diplomových celkem), 

které mají plánovánu obhajobu v rámci jednoho akademického roku.“ Děkan vysvětlil, že požadavek 

reflektuje Řád studijních programů VUT. Maximální počet současně vedených disertačních prací (7) je 

specifikován v jiných normách a předpisech. V. Magid, předseda LK AS FaVU, se zúčastnil tvorby 

předložené normy. Uvedl, že podle jeho názoru je směrnice v pořádku. L. Klodová vznesla dotaz k Příloze 

č. 1 směrnice (Jednací řád komise pro kolokvium z předmětu Veřejná prezentace), konkrétně k Čl. 4 odst. 5, 

pojednávajícímu o neveřejné části jednání komise. Děkan s proděkankou pro studium považují úplné 

vypuštění této části z jednacího řádu za problematické, podle jejich názoru se komise vždy může shodnout, 

že neveřejná část jednání bude krátká a učinit průběh jednání komise veřejným. Upravena nebyla ani část 

pojednávající o složení komisí, neboť jde o výsledek jednání pracovní skupiny pro redesign průběhu 

a hodnocení klauzur z roku 2022, jež byly podkladem i pro současnou akreditaci. 

 

Usnesení č. 3: AS FaVU schvaluje Směrnici děkana Pravidla pro organizaci bakalářského a magisterského 

studia na FaVU VUT včetně příloh ve znění ze dne 25. 9. 2024.  

Hlasování: pro – 5, proti – 0, zdrželo se – 1, nepřítomno – 5. Usnesení schváleno. 

 

4. Mzdová koheze na VUT, F. Cenek 

Děkan v průběhu léta 2024 nasdílel na SharePoint AS FaVU podklady a informace k tzv. mzdové kohezi 

a jejímu pojetí na univerzitě. Projekt MŠMT slouží k navýšení neinvestičního příspěvku univerzit (v případě 

VUT ve výši cca 52 mil. Kč); jedná se o finanční prostředky na realizaci projektu předloženého na základě 

„Podnětu k podání žádosti o poskytnutí příspěvku v rámci Fondu vzdělávací politiky na podporu mzdové 

koheze na veřejných vysokých školách“. Do ledna 2025 musí VUT rozdělit tuto částku za podmínek 

stanovených MŠMT. K tomuto účelu rektor VUT vydal Rozhodnutí č. 8/2024 (Pravidla použití prostředků na 

podporu mzdové koheze), podle kterého: a) budou od října 2024 navýšeny mzdové tarify o 5 %; b) fakulty si 

mohly podat projekt na čerpání těchto prostředků (učinily tak FAST, FEKT a FA); c) bude dočasně navýšeno 

osobní ohodnocení zaměstnanců univerzity. Zatímco propočet k bodu a) již existuje (viz SharePoint 

AS FaVU), vzhledem k dosud neschválenému projektu FA, která nově požádala o dorovnání odměn v roce 

2024, není stále jasné, o kolik se budou navyšovat osobní ohodnocení zaměstnanců na období říjen až 

prosinec 2024. Informace doplnil zástupce FaVU v AS VUT T. Hrůza. Výjezdní zasedání AS VUT schválilo 

pravidla koheze a dodatek ke mzdovému řádu, kam se promítá navýšení mzdových tarifů. Předloženy byly 

projekty FAST, FEKT a FA. Problematický je projekt FA, k němuž byly vzneseny připomínky již na výjezdním 

zasedání VUT. V nově předloženém projektu nejsou obsaženy žádné zásadní změny, jedná se o žádost 

o proplacení odměn, která nesplňuje pravidla pro projekty. K problematice jsou svolána dvě jednání EK 

AS VUT. Finanční prostředky od MŠMT pro VUT jsou již schváleny. Navýšení tarifní části mzdy v roce 2024 

pokryjí prostředky MŠMT na kohezi, v roce 2025 pak bude navýšení ze 60 % kryto z centralizovaného FPP 

VUT. Děkan za FaVU souhlasil s nárůstem tarifní složky mzdy. Informoval, že v případě nedostatku 

finančních prostředků fakulty v budoucnu může být snížena alokace výkonových odměn a některé programy 
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na podporu tvůrčí činnosti, případně post-mag a post-doc programy. Děkan informoval, že – v souladu 

s pravidly rozpočtu fakulty pro rok 2024 – budou ve výplatě za říjen výkonové odměny za výsledky odvedené 

do RUV a RIV. 

 

5. Doplnění Disciplinární komise FaVU, F. Cenek 

Děkan na minulém zasedání AS FaVU požádal SK AS FaVU o návrh zástupce/zástupkyně studujících 

magisterského stupně studia do Disciplinární komise FaVU jako náhradu za T. Lichou, která ukončila 

studium. SK AS FaVU se po diskuzi shodla, že zástupcem by mohl být O. Zábojník. Děkan požádal 

AS FaVU o vyjádření souhlasu s nominací O. Zábojníka do Disciplinární komise FaVU. 

Usnesení č. 4: AS FaVU schvaluje doplnění Disciplinární komise FaVU pro funkční období 2023–2025 

o BcA. Ondřeje Zábojníka.  

Hlasování: pro – 6, proti – 0, zdrželo se – 0, nepřítomno – 5. Usnesení schváleno. 

. 

6. Informace vedení fakulty, F. Cenek 

▪ Děkan informoval o výsledcích certifikace uměleckých výstupů fakulty v RUV za r. 2023, fakulta 

zaznamenala dosavadní rekord v obdržených bodech, což je pozitivní zpráva i z pohledu financí 

(Ukazatel K a FUČ) do dalšího období. Viz https://tinyurl.com/FaVU-RUV-body.  
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▪ Děkan informoval o výsledcích fakulty v Modulu 1 Metodiky 2017+ (SKV) za r. 2023, kde FaVU 

uplatňovala v posledním sběru čtyři výsledky a poděkoval L. Veselé (kniha Syntetic Becoming) i týmu 

RUVK (kniha Mesto pre všetkých? Odkrývanie infraštruktúry segregácie). Knihy získaly v poslední 

certifikaci výsledků výborná ohodnocení a pomohly fakultě ke kvalitativnímu posunu v této oblasti. 

Děkan k problematice zpracoval analýzy a statistiky, část je zveřejněna zde: 

https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality#statistiky-vav. V souvislosti s touto problematikou děkan 

informoval o diskuzi na kolegiu děkana a vyjasňování si zodpovědnosti za vykazování výsledků 

s proděkankou pro vědu a kvalitu, na jejímž základě vydal závazný metodický pokyn k vykazování 

výsledků k hodnocení v Modulu 1 nástrojem vzdálených recenzí podle Metodiky 2017+ 

(Rozhodnutí děkana č. 9/2024).  

▪ Děkan informoval, že jsou zpracovány drafty zpráv o hodnocení výuky za uplynulé období, po doplnění 

budou zprávy předloženy k projednání na zasedání AS FaVU dne 30. 10. 2024. 

▪ Děkan informoval o nových skutečnostech ohledně plánovaného vymístění fakulty a překvapivé informaci 

Investičního odboru VUT z minulého pátku, že adaptace prostor na Kraví hoře nemusí být zvládnuta 

k datu dlouhodobě plánovaného vymístění fakulty mezi zimním a letním semestrem akad. roku 

2024/2025. Děkan plánuje schůzku s vedením univerzity k vyjasnění situace vzhledem k rozpočtu fakulty 

na roky 2025+ a souvisejícím záležitostem (např. náklady na energie způsobené posuny termínů 

vymístění fakulty a nutností dělat improvizovaná řešení v již improvizovaných řešeních; špatné odhady 

nákladů na adaptaci prostor na Kraví hoře a možné důsledky atd.). Děkan připomněl, že 

v nezáviděníhodné situaci se fakulta ocitla už v prosinci roku 2023, kdy se od Investičního odboru VUT 

dozvěděla o spojení dvou etap rekonstrukce areálu na Údolní 53, což znamenalo kvapné hledání prostor 

pro její částečné vymístění mimo současný areál. 

▪ Děkan informoval AS FaVU o nabídce zprostředkované Galerií KODL ohledně finančního daru třem 

českým uměleckým školám v Praze, Brně a Ostravě. Vedení fakulty se rozhodlo, po zvažování 

přijetí/nepřijetí daru z důvodu anonymity dárce a po diskuzi s ostatními obdarovanými, dar přijmout. 

Získané finanční prostředky lze použít na podporu studujících nebo podporu fakultní galerie. 

 

7. Informace z jednání Galerijní rady FaVU, L. Klodová 

▪ L. Klodová informovala o proběhnuvším zasedání Galerijní rady FaVU a představila vybrané výstavní 

projekty do Galerie FaVU na r. 2025. Z 86 výstavních projektů bylo vybráno galerijní radou dvanáct, 

z nichž definitivní výběr šesti projektů provedli kurátoři galerie. Výsledky viz 

https://www.favu.vut.cz/f26745/d265792, jejich dokumentace a zápis z jednání Galerijní rady FaVU jsou 

nasdíleny na SharePointu AS FaVU. Galerijní radu nově doplní proděkanka B. Šedivá.  

▪ L. Klodová informovala o probíhajících jednáních, týkajících se přemístění Galerie FaVU po dobu 

rekonstrukce areálu na Údolní 53. Z několika možností (viz prezentace sdílená na SharePointu AS FaVU) 

se jako reálné jeví přemístění galerie, i vzhledem k již probíhající spolupráci, do prostor Distillery, kde by 

prostor pro fakultní galerii byl výhradní a současná adaptace prostor je realizována absolventem fakulty. 

https://www.favu.vut.cz/f26745/d234201
https://www.favu.vut.cz/f26745/d229378
https://www.favu.vut.cz/fakulta/hodnoceni-kvality#statistiky-vav
https://www.favu.vut.cz/f26745/d265792
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Druhou možností jsou prostory Káznice. Varianty diskutované s městem Brno (např. Křížová chodba) se 

vzhledem k frekventovanému využití nejeví atraktivní. Děkan poděkoval za práci při hledání náhradních 

prostor Galerie FaVU L. Klodové a B. Šedivé a doplnil další diskutované možnosti komerčních pronájmů 

v nebytových prostorách (např. bývalá Galerie architektury). Vzhledem k situaci, kdy bude provoz galerie 

vyžadovat externí pronájem, zajištění hlídání výstav, adaptaci výstavních prostor atd., budou náklady na 

provoz galerie pro fakultu nepoměrně větší, než tomu bylo dosud. Fakulta očekává výsledky grantových 

žádostí u města Brna a Ministerstva kultury ČR. Přemístění galerie je předběžně plánováno na 

březen 2025. 

 

8. Informace z RVŠ a AS VUT, T. Hrůza  

▪ T. Hrůza podal informace z výjezdního zasedání AS VUT ze dnů 10.–12. 9. 2024, kde se mimo jiné 

projednávala mzdová koheze a konsolidovaný rozpočet univerzity. 

▪ Další informace se týkaly konání RVŠ dne 19. 9. 2024. Sněm RVŠ hostilo VUT na půdě FSI. Úvodem 

zasedání měl proslov rektor VUT. Hlavními body k diskuzi byly pozměňovací návrhy zákona o vysokých 

školách, ekonomika a financování vysokého školství, legislativa a diskuze o dramatickém navýšení 

členského příspěvku SK RVŠ na studenta v rámci RVŠ. 

▪ Dále pokračovalo informování ze zasedání AS VUT ze dne 8. 10. 2024, viz SharePoint AS VUT 

(https://www.vut.cz/vut/struktura/as). Proběhlo postupné informování vedení univerzity: rektor, prorektoři 

a prorektorky. Rektor mimo jiné ve svém vystoupení zmínil problematiku pozměňovacích návrhů ZoVŠ, 

podle jeho názoru jsou navržené (zejména manažerské) změny nesystematické a neprojednané. Také 

zmínil problematiku kontrahovaného financování, které označil za budoucnost technického vzdělávání. 

Kvestorka informovala o setkání stavební komise VUT, vzešel požadavek na rekonstrukci trafostanic za 

cca 180 mil. Kč, dále informovala o ukončení spolupráce s externí firmou zajišťující BOZP, problematiku 

bude řešit nová interní zaměstnankyně. Také informovala o potvrzení z MŠMT ohledně kohezního 

příspěvku dle požadavků 52 mil. Kč pro VUT. Kohezní příspěvek je nutno dočerpat do konce ledna 2025. 

Do 30. 11. 2024 mají fakulty podat požadavky na centralizované prostředky. Prorektor Houser informoval 

o novém čísle časopisu Události (věnované tématu umění na VUT). Prorektorka Šimberová informovala 

o proběhlých akcích ke 125. výročí VUT, byly instalovány informační panely ve veřejném prostoru, 

následně došlo k zakoupení těchto panelů, budou dále využity na BVV v rámci strojírenského veletrhu 

a na dalších akcích. Proběhla akce Noc vědců 2024, za FaVU se účastnil Ateliér herních médií 

v prostorách KUMSTu a také Dny vědy a techniky 2024. Prorektorka Sedláková informovala o předložení 

koncepce Kariérního řádu VUT, proběhla detailní prezentace, do konce roku 2024 by mělo dojít 

k připomínkování a schválení. V rámci zasedání se také řešil předložený kohezní projekt FA. Hostem byl 

děkan FA, který prezentoval zamýšlené strategické změny na FA; předložený projekt byl opět (stejně jako 

jeho první verze) shledán jako problematický, zdůvodnění (čerpání 4,6 mil. Kč v rámci koheze na 

dofinancování výkonových odměn zaměstnanců fakulty) neadekvátní, předložený projekt neprojednal 
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navíc fakultní senát, problematické je mimo jiné také to, že FA má vyčerpané fondy (vyjma FRIM). Další 

diskuze byla přesunuta na zasedání EK AS VUT, kam budou pozváni tajemník, děkan a senátoři FA. 

 

9. Různé 

Příští řádné zasedání AS FaVU se uskuteční dne 30. 10. 2024, 8.00 hod., zasedací místnost č. 325/U2.  

Z jednání je omluven T. Hrůza. 

 

 

 

Zapsala:  J. di Lenardo 

Schválili: L. Klodová, předsedkyně AS FaVU 

V. Vaněk, místopředseda AS FaVU – předseda KAP 

K. Ďugelová, místopředsedkyně AS FaVU – předsedkyně SK 
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